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Milé čtenářky a milí čtenáři, 
 
dobro – slovo, které známe většinou 
z pohádek, kde spolu s láskou zvítězí nad 
zlem a nenávistí. My však víme, že obyčejný 
lidský život obvykle není pohádkou s dobrým 
koncem, na nějž čekáme s vírou, že to jinak 
dopadnout nemůže. Jsou tu totiž další 
otázky - co vůbec toto slovo přesně znamená, 
jak ho chápat a jak mu rozumět? Jak ho 
používat a odlišovat v záplavě dalších 
informací? S vysvětlením nám může pomoci 
nahlédnutí do encyklopedie: 
Dobro je obecný pojem, odvozený od 
hodnotícího slova „dobrý“. Může tedy 
znamenat to, co lze v silném slova smyslu 
označit za dobré. Toto označení lze zhruba 
chápat ze tří stránek, které se navzájem 
nevylučují: 

• subjektivní  dobro – to, co těší 
• objektivní  dobro – to, co prospívá 
• mravní  dobro – to, co slouží ke cti 
 
Vzhledem k této mnohoznačnosti a možným 
zneužitím, na něž upozornil už Nietzsche, se 
pojem dobra v moderní etice a filosofii užívá 
opatrně. Znamená nejvyšší morální hodnotu  
a protiklad zla; nicméně řada filosofů se mu 
raději vyhýbá. 
Po přečtení odborné definice lze chápat 
především to, že pojem není přesně 
definovatelný, že určitě záleží na tom, 
v jakém světě, v jaké době, společnosti a 
situaci se právě nacházíme – to, co je dobré 
v této chvíli pro nás, nemusí být zákonitě 
dobré pro ostatní.  
Na druhou stranu si myslím, že si všichni 
uvědomujeme, že přinášet dobro je náplní 
našeho života – dělat to, co těší nás, ale 
zároveň i to, co prospívá jiným lidem. To, co 
prospívá, určitě neškodí, ale pomáhá, 
podporuje, dělá radost, zachraňuje zdraví i 
život, pozvedává lidskost na vyšší úroveň.  
 

A teď mě v této souvislosti napadá, že 
zmiňovaná lidskost nemůže být bez 
laskavosti, bez vlídné ochoty udělat někomu 
radost. Představte si, že tato vlastnost 
spojená s láskou má 13. listopadu svůj 
svátek – Světový den laskavosti.  
Co to znamená? Zkusit si být v tento den 
skutečně laskavý, ale pak v tom pokračovat i 
v jiné dny, v jiné týdny, přemýšlet o tom, jak 
s lidmi mluvím, co chci pro ně udělat, aby 
měli radost. Stačí maličkost a už je lépe. 
Věřím tomu, že většina lidí je laskavá ke 
svému okolí, k ostatním lidem, k přírodě, ale 
také k sobě.  
Člověk vnímá velmi pozitivně, když nás 
například známí, ale také neznámí lidé 
pozdraví, s úsměvem poděkují, zastaví se a 
prohodí s námi pár slov, protože mají na to 
čas, protože nespěchají. Velmi často se s tím 
setkáváme při cestování po naší republice – 
vlídnost, úsměv, příjemný rozhovor nejen 
s personálem hotelu či restaurace, ale také 
s lidmi na ulici či v přírodě. Často nás takto 
mile překvapí zvláště mladí lidé, a tak 
docházíme k závěru, že přece jenom se ve 
stáří lze dočkat určité úcty a vážnosti, 
spojené se zmiňovanou laskavostí. 
Vzpomeňme si, jaký jsme měli den právě 
toho 13. listopadu – byla neděle, rodina 
pohromadě, maminka připravila k obědu to, 
co máme rádi, děti pomohly s úklidem, 
tatínek je vzal na výlet nebo se navštívili 
příbuzní? Třeba to bylo ale úplně jinak…  
To vše jsou běžné maličkosti, které mohou 
přinášet radost, když jsou doplněné 
laskavostí. Určitě chápete, jak je to myšleno, 
a pokud se k tomu přidá něco navíc, něco 
méně obvyklého, a proto překvapujícího, 
zážitek je dvojnásobný.  
Jak lehko je člověku na duši, má-li možnost 
toto prožívat.  
 

Marie Vránová 

 
 
 
 
 

 
2/ 

„Je rozdíl mezi pasivním dobrem a aktivním dobrem. To druhé, dle mého 
názoru, znamená věnovat čas a energii tomu, aby člověk zmírnil bolest  
a utrpení. Vyžaduje to, aby člověk šel, vyhledal ty, kteří trpí a jsou v ohrožení; 
nikoliv pouze žít vzorně pasivním způsobem a nekonat zlo.“   
 
Nicholas Winton, britský makléř, který zachránil 669 židovských dětí během let 1938-39 
(1909 – 2015) 
 
  



AKTUÁLNÍ ROZHOVOR S EVOU 
 
Než jsme se nadáli, máme tu opět závěr dalšího roku. Čas běží, mnohé v našem 
životě se opakuje, ale zároveň přináší i něco nového, překvapivého, příjemného i 
nepříjemného. Tak to chodí i v činnosti spolku VEEV – řada akcí se stala již 
tradičními, protože jsou oblíbené a úspěšné, ale samozřejmě se přichází s nápady 
novými, které mohou obohatit i náš vesnický život. Na konci roku člověk obvykle 
rekapituluje, bilancuje, hodnotí a zamýšlí se, aby do toho nového mohl vstoupit 
připravený a obohacený minulými zkušenostmi. 
 
Jak tedy hodnotíš rok 2022? 
Když se tak zamyslím, byl to rok odchodů a 
změn, jak ve spolku, tak v osobním životě. 
Bohužel i to je přirozené a k životu to patří. 
Ráda bych zde zmínila tři osoby, které jsou 
pro mne velkou inspirací a vzorem. Pan 
Učík, pan Vrána a pan Čapek. Známá jména, 
která jsou spojená s naší obcí, někdo je 
vnímá jako osobnosti, někdo však jako 
negativní lidi.  
Pro mne jsou to osoby ztvárňující odhodlání, 
výdrž, pracovitost, férovost, životní moudro a 
obětavost pro druhé. Všichni tři v letošním 
roce prožívají odchod a rozloučení s tím, co 
vybudovali, do čeho investovali mnoho času 
a zdraví. Všichni tři byli také velkou oporou 
našeho spolku. Chtěla bych jim touto cestou 
vyjádřit neskutečné díky za jejich podporu a 
pomoc. Přeji jim především zdraví.  
Také bych zde ráda zmínila bývalého 
starostu Kryr, pana Brdu, který nyní zažívá 
stejnou životní změnu – odchod do důchodu 
po dlouholetém vedení města. Také on byl 
pro mne velkou inspirací a pro spolek 
velkým podporovatelem. I jemu bych ráda 
popřála především zdraví a vyslovila 
obrovský dík.  
A co se odehrává v našem spolku?  
Především uzavíráme po třech letech projekt 
Zaměstnanost, který nám umožnil realizaci 
příměstských táborů. Díky němu jsme mohli 
zájemcům nabízet nejen kvalitní program, 
ale především tábory za snížené ceny, což od 
nového roku nebude možné.  
Ještě jsme také v tomto roce získali finanční 
podporu od MAS VLADAŘ při organizaci 
Spolkového plesu nebo také při vybudování 
Včelí stezky.  
Co se týče akcí, jsem ráda, že jsme mohli 
všechny uskutečnit. V oblibě byly především 
bojové hry a naučné stezky. Novinkou byl 
pak turistický Toulavý Petrohrad, který 
přilákal spoustu nových účastníků.  
Bylo něco, co vás překvapilo? 
Další novinkou a velkým překvapením byla  
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akce – 50 let bigbítu v Petrohradě. S tímto 
nápadem přišla paní Marie Vránová, která 
předtím uvedla v našem časopisu rozhovor 
se svým bratrem panem Bláhou, jenž také 
patřil ke členům jedné z petrohradských 
kapel té doby. Nikdy by mě nenapadlo, že 
taneční večer bude mít takový úspěch. Přišli 
lidé, kteří normálně na jiné akce nechodí. 
Akce se zúčastnilo bezmála 180 lidí.  
Které tradiční činnosti patří k těm 
nejvíce oblíbeným? 
Mezi tradiční akce patří především 
Strašidelně pohádkový les či Fotbalový 
turnaj. Jsme ohromně vděčni za to, že se 
lidem stále líbí a že každý rok můžeme 
hodnotit velkou účast.  
Potom to jsou příměstské tábory. V letošním 
roce jsme uspořádali jarní, podzimní, 
velikonoční a letní příměstské tábory. Je 
neuvěřitelné, kolik dětí se nám v letošním 
roce vystřídalo. Vždy jsem si myslela, že 
budeme zabezpečovat spíše petrohradské 
děti, tak to bylo i primárně myšleno, avšak 
místní rodiny tyto služby spíše nevyužívají. 
Největší zájem máme z Kryr a z Podbořan. 
V letošním roce nás také navštívily děti 
například ze Žatce, Kladna, Prahy, Vroutku, 
Lubence, Jesenice atd.  
Jsme velmi rádi, že jsme dokonce umožnili 
dětem setkání kamarádek z Norska a Anglie. 
Snažíme se vždy zajistit bohatý program, 
který je i trochu edukační. Rodiče platili za 
jeden turnus 1200 Kč, za veškeré služby. 
Uvidíme, zda bude zájem v dalším roce. Již 
dnes však víme, že bude muset dojít ke 
zvýšení ceny. Pokusíme se však sehnat 
finance i z jiných zdrojů. 
Víme, že spolek nabízí v místní ZŠ a MŠ 
Petrohrad zájmové útvary.  
Od září probíhá rukodělný, keramický, 
anglický a sportovní kroužek. Tímto bych 
také chtěla poděkovat paní ředitelce Hůrkové 
za ochotu spolupracovat a umožnit nám 
využívat prostory školy jak na kroužky, tak 
na tábory.  
 
 



A my se naopak snažíme za ochotu zajistit 
místním žákům, dětem a zaměstnancům to, 
co potřebují ke vzdělávání.  
Co bys řekla o akcích, které společně 
pořádáte s ostatními spolky? 
Po dlouhé odmlce jsme mohli uspořádat 
Spolkový ples, který jsme spoluorganizovali 
s místními spolky, obcí a školou. Musím 
konstatovat, že se vše vyvedlo tak, jak jsme 
si to naplánovali.  
Za spolek VEEV,z.s. jsem v letošním roce 
ocenila dobrovolnici Ivanu Hečkovou, Alenu 
Habrovou a dlouholetého podporovatele 
pana inženýra Čapka. Z výtěžku 
zakoupili vánoční osvětlení na vánoční 
stromek na návsi v Petrohradě.  
A to je věc, kterou zde prostě musím zmínit.
Již tři roky poslouchám od místních 
obyvatel, že máme ošklivý stromeček, že je 
špatně ozdobený. U školy byl vždy osvětlený 
pouze zčásti, proto nám začali vozit menší 
stromek, který se upevňoval na vrata. 
Bohužel to, co se stalo letos, to byla 
Do školy byl umístěn šílený stromek, který 
v podstatě nevypadá ani jako strome
Člověka to zamrzí, protože je to u školy a pro 
děti to má veliký význam. Celý rok se těší
jak bude ten jejich stromeček vypadat, ale
bohužel, asi to je pro někoho málo. A to
nám bylo přivezeno do tříd, jsme nemohli ani 
použít. Je krásné, že někteří lidé, kterým 
nejsou lhostejné děti a žáci v ZŠ a MŠ, nám 
přivezli nádherné stromečky. Moc děkujeme 
za ochotu a spolupráci.  

Druhé očekávání jsme měli my, my starší, 
kteří jsme chtěli především uspokojit místní
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určené k setkávání v Černčicích. Již několik 
let máme v hlavě uspořádat k
vesnickou zabíječku a posvícení.  
Doufáme, že již bude příznivá doba, 
abychom naše nápady mohli uskutečnit. J
v tuhle chvíli víme, že letní příměstské tábory 
nebudeme realizovat v tolika turnusech. 
Také my potřebujeme trochu více
odpočinku. Zároveň si uvědomujeme
spousta rodin si nebude moci dovolit při 
současném zdražování tolik turnusů. Jsme 
vždy velmi rádi za iniciativu ostatních a jsme 
otevřeni nápadům ostatních.  
Několikrát jsem děkovala, a proto chci ještě 
jednou poděkovat všem, kteří nás podporují, 
ať jsou to již zmíněni podporovatelé či obec 
Petrohrad, dobrovolníci nebo pomáhající 
organizace.  
Co dodáš na závěr? 
Volby do místního zastupitelstva 
proběhly komunální volby do zastupitelstva 
obce Petrohrad. Náš spolek VEEV postavil 
dvě kandidátky. Do zastupitelstva jsme se 
dostali bohužel pouze tři, Radim Worzischek, 
Jitka Idžakovičová a já.  
Bohužel proto, protože se třemi hlasy leckdy 
neuděláme nic. Věřím však, že současné 
zastupitelstvo bude rozhodovat nikoliv se 
záští a obvyklou nadřazeností, ale s
spolupráci, která bude ku prospěchu obce. 
My tři bychom rádi vyjádřili poděk
kteří nás volili a mají v nás důvěru. 
Musím se přiznat, že pro mne osobně tyto 
volby byly nejhorší za celou mou dobu, co 
kandiduji do místních zastupitelstev, ať to 
bylo v Bítozevsi nebo v Petrohradě. Tolik 
nenávisti a zášti jsem v životě nezaž
jsem si říkala, co tak špatného dělám, že mě 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

Černčicích. Již několik 
hlavě uspořádat klasickou 

 
říznivá doba, 

mohli uskutečnit. Již 
tuhle chvíli víme, že letní příměstské tábory 

tolika turnusech. 
více relaxu a 

odpočinku. Zároveň si uvědomujeme, že 
spousta rodin si nebude moci dovolit při 

tolik turnusů. Jsme 
velmi rádi za iniciativu ostatních a jsme 

Několikrát jsem děkovala, a proto chci ještě 
všem, kteří nás podporují, 

ať jsou to již zmíněni podporovatelé či obec 
Petrohrad, dobrovolníci nebo pomáhající 
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Musím se přiznat, že pro mne osobně tyto 
volby byly nejhorší za celou mou dobu, co 

zastupitelstev, ať to 
Petrohradě. Tolik 

životě nezažila. Stále 
jsem si říkala, co tak špatného dělám, že mě  

lidi nenávidí, nebo závidí? Celý život dělám 
věci ne pro sebe, ale pro ostatní. To není 
bohužel v naší obci moderní
kdo tak činí, je hoden urážek a zneuctění. 
Musím se přiznat, že nebýt mého táty, tak 
bych v zastupitelstvu nebyla a skončila bych 
se vším, co dělám. Ano, pane Karle Huschino 
mladší a spol., až tam jste mne zahnali. 
Bohudíky jsem si včas 
pouze záměr, protože vám nejde o to, aby se 
v naší obci něco dělalo. 
A vzkaz pro Karla Huschinu mladšího 
opravdu nebylo milé poslouchat tvůj řev, že 
jsem Merklová, která rozvrátila E
rozvrátila Petrohrad…. Já se opravdu 
nepovažuji za Merklovou, ale za Evu 
Učíkovou, která možná sice rozvrací 
Petrohrad, ale ve víře, že
lepší, živější a že lidé zde budou žít kulturní, 
společenský a spokojený život. 
 
 
 
A teď mi už nastává čas
každému, kdo čte tento časopis
velmi krásné a pohodové vánoční 
svátky.  
Přeji všem především zdraví, 
změny a odchody v
nebolí, ale jen ukončí etapu 
něčeho nezapomenutelného a 
přínosného pro všechny. 
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opravdu nebylo milé poslouchat tvůj řev, že 
jsem Merklová, která rozvrátila Evropu a já 
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nepovažuji za Merklovou, ale za Evu 
Učíkovou, která možná sice rozvrací 

ohrad, ale ve víře, že bude Petrohrad 
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každému, kdo čte tento časopis, 

rásné a pohodové vánoční 

především zdraví, ať 
změny a odchody v dalším roce 
nebolí, ale jen ukončí etapu 
něčeho nezapomenutelného a 
přínosného pro všechny.  

Eva Učíková 
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ŽE JE U NÁS OPRAVDU 
KRÁSNĚ, VŠICHNI VÍME, ALE 
PŘESTO NÁS TO OBVYKLE 
PŘEKVAPÍ… 
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DOBROVOLNÍCI 
SPOLKU VEEV  

Ivana Hečková, dlouholetá členka 
VEEV, byla oceněna za svou aktivní 
a úspěšnou práci nejen pro spolek, ale také 
pro naši obec.  
Přichází s nápady, připravuje, organizuje, je 
důležitou součástí spolkové činnosti.
BLAHOPŘEJEME. 
Další, komu bylo touto formou poděkováno, 
je Alena Habrová, dobrovolnice, která se 
ráda a ochotně zúčastňuje řady akcí, pomáhá 
při přípravě a organizaci. 
DĚKUJEME. 
Dlouholetým sponzorem spolkové činnosti 
byl vždy Ing. Petr Čapek
věnováno toto poděkování za pomoc 
a spolupráci. Zároveň mu přejem
let hodně zdraví a pohodových dnů.
DĚKUJEME. 
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VEEV, byla oceněna za svou aktivní  
a úspěšnou práci nejen pro spolek, ale také  
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ráda a ochotně zúčastňuje řady akcí, pomáhá 
při přípravě a organizaci.  

Dlouholetým sponzorem spolkové činnosti 
ng. Petr Čapek. Také jemu je 

věnováno toto poděkování za pomoc  
a spolupráci. Zároveň mu přejeme do dalších 
let hodně zdraví a pohodových dnů. 



U NÁS SE KAŽDÉMU LÍBÍ 
 
 
Vždy, když přicházím k petrohradskému zámku, každým dalším krokem se stále 
více vracím do dětství. Objevují se vzpomínky na každodenní návštěvy u 
příbuzných, kteří bydleli v pěkných zámeckých bytech s parketami na podlaze, 
s vysokými okny a dveřmi, s ústředním topením. S dětmi jsme běhali po dlouhých 
chodbách, schovávali se v nejrůznějších zákoutích a výklencích, využívali ke 
hraní zámeckou zahradu a celé okolí parku, kde jsme častokrát potkávali 
pacienty z léčebny, kteří se starali o cestičky a trávníky, protože v té době před 
šedesáti lety se mnozí z nich mohli volně pohybovat nejen po parku, ale i po 
vesnici. 
Dnes přicházím také na návštěvu – za panem Ing. Ladislavem Henlínem, 
ředitelem Psychiatrické léčebny Petrohrad. Známe se již od dětství, protože jsme 
bydleli ve stejné ulici, byli jsme součástí jedné dětské party, a tak nás spojují i 
tyto společné vzpomínky. Ty však nejsou důvodem našeho setkání, i když se 
k nim také vracíme a rádi zavzpomínáme. Naším tématem je dobro, spojené s péčí 
o člověka, o jeho duševní, ale také fyzické zdraví. Dobro, pomáhající člověku 
vyrovnat se s potížemi, které přináší život. Jsem přesvědčena, že se nacházím na 
správném místě a hovořím o těchto, ale i jiných záležitostech se správným 
člověkem. 
 
Moje první otázka samozřejmě souvisí 
s tvou prací a s tvou funkcí – jak dlouho 
pracuješ v psychiatrické léčebně? 
Protože jsem tušil, že se na to zeptáš, tak 
jsem si to přesně spočítal – v květnu 
letošního roku to bylo třicet jedna let, kdy 
jsem nastoupil jako správce po panu 
Sochorovi. V říjnu 2006 – tedy po patnácti 
letech – jsem se stal ředitelem. Teď je to už 
16 let. Čas nezastavíme.  
Když zmiňuješ čas a jeho rychlé plynutí, 
není tajemstvím, že nastala doba tvého 
odchodu do důchodu. Každého to čeká, 
ale ty zatím na to nevypadáš. 
Ano, je to tady, ale na druhou stranu mám 
ještě nějaké pracovní plány, takže v této 
chvíli nemohu říci, za jak dlouho opravdu 
odejdu. Uvidíme, co život přinese a jak to 
zařídí. 
V tom s tebou souhlasím, každý člověk to 
má jinak. Jsi plný energie, velmi akční, 
ale v našem věku se už člověk často na 
tuto novou situaci začíná trochu 
připravovat, trochu plánovat. Je to tak? 
Ano, je to tak – naplánoval jsem si, že až 
přestanu úplně pracovat, to znamená, že 
budu doma a budu mít více času, že začnu 
chovat slepice a včely. Životní okolnosti to 
však zařídily jinak – ještě pracuji, ale slepice 
i včely už také mám. Všechno uspíšila 
náhoda, přesněji řečeno vichřice.  
Loni v červnu nám porazila na zahradě ořech  
 
 

a v jeho kmeni jsme našli včelí roj, který se 
tam záhadným způsobem usadil a my jsme 
si toho ani nevšimli. Pozvali jsme odborníka 
– pana Chaloupka, který poznal své ztracené 
včely, ale nabídl mi, abych si je nechal. 
Přišlo to dříve, než jsem plánoval. Asi to tak 
mělo být. Zatím mám dva úly, učím se to, ale 
letos jsme stáčeli první med.  
A slepice? Dostal jsem k narozeninám 
moderní kurník s automatickým zavíráním a 
otvíráním. V něm sedí pět slepic – jsou to 
české zlaté kropenky. Ani s nimi to nebylo 
jen tak jednoduché. Přivezli jsme pět 
kuřátek, prý samé slepičky. Později se 
ukázalo, že jsou mezi nimi tři kohouti. Co 
s nimi? Jednoho jsem prodal, druhý skončil 
tak, jak to obvykle bývá, a třetí zůstal. 
Dokoupili jsme další dvě slepice a vše je 
v pořádku. Jen doufám, že kohout nebude 
rušit sousedy, to bych nerad. 
Jak o tobě vím, vždycky jsi sportoval. 
Určitě v tom pokračuješ. 
V tom se nedá přestat, pokud zdraví dovolí. 
Každý pátek se scházíme v jesenické 
tělocvičně – tradiční fotbal, bez toho to nejde. 
Potom kolo a před pár lety mě synové začali 
brát s sebou do vysokých pohoří, kde se 
snažíme vystoupit na tu nejvyšší horu. 
Začalo to na Slovensku výstupem na 
Gerlachovský štít. Je to samozřejmě 
s průvodcem, protože jde o skutečně 
náročnou aktivitu, potom jsme se vydali  
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v roce 2017 na Zugspitze a po neúspěšném 
výstupu na Triglav jsem i s vnoučaty vylezl 
na Rysy, to byl rok 2020. 
Škoda jen, že jsem s tím nezačal dříve, kdy 
jsem byl zdravotně v lepší kondici, ale pak si 
říkám, že vše je tak, jak to má být. Třeba 
bych v mladším věku, jak se znám, více 
riskoval, a měl bych další problémy. To 
nikdo neví. 
Zmínil ses o dětech, také pro ně je 
podstatou jejich povolání práce pro lidi a 
s lidmi. Vlastně celá rodina jste tímto 
způsobem zaměřená. 
To je pravda a pravda je také to, že jsme to 
nikdy neplánovali. Děti se mohly svobodně 
rozhodnout o svém budoucím povolání – oba 
kluci jsou lékaři, dcera učitelka. Co k tomu 
říci? Máme své rodinné štěstí, dokonce šest 
vnoučat. Když se všichni sejdeme, náš 
domek je nám poněkud malý. Ke třem 
stolům se už pomalu nevejdeme, ale o to je 
to hezčí a veselejší. 
Celý život bydlíš v jedné ulici. Jsi rád, že 
to tak je? 
Opravdu jsem, protože se mi tady líbí a 
zároveň máme blízko k tátovi, o kterého se 
staráme – je mu už devadesát let. Manželka 
pečuje o zahradu, o květiny, a když 
potřebujeme vidět něco jiného, tak vyrazíme 
do světa, kde zjistíme, že nejlépe je opravdu 
doma. A tak to podle mě má být. 
Pamatuji si, když se do vašeho domku 
nastěhovali Marešovi, rodiče tvé 
manželky. Nevzpomínám si, kdo tam 
bydlel před nimi. 
Tyto tři domky patřily státnímu statku a ten 
náš, myslím si, byl nějakou dobu prázdný, 
než se přistěhovali Marešovi. Původně je 
však postavil hrabě Černín pro své 
zaměstnance. Představ si, ta náhoda, letos je 
to přesně sto let. Říkám si, že jsem vlastně 
jakoby stálý zaměstnanec pana Černína – 
pracuji na zámku a bydlím v jeho domku. 
Shodou okolností asi před deseti lety syn 
hraběte Černína přijel k nám na zámek, 
který zná jenom z vyprávění svého otce, 
protože se narodil již v Rakousku. Mluvil 
česky, také své děti vede k češtině, byl 
nadšený tím, jak zámek a jeho okolí dobře 
vypadá, měl radost, že se o místo pečuje. 
Zmínil se o tom, že si v Chudenicích, kde je 
jejich původní sídlo, koupil nějaký objekt. 
Zřizovatelem léčebny je Ústecký kraj, co 
to znamená? 
Kraj investuje do majetku, proto si můžeme 
dovolit budovat nové věci, provádět různé 
rekonstrukce, například revitalizovat  
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zámeckou zahradu, střechy, fasády, špýchar 
a vrátnici.  
Získali jsme Cenu hejtmana Ústeckého kraje 
za společenskou odpovědnost – druhé místo 
v kategorii nad 50 zaměstnanců ve veřejném 
sektoru.  
Společenská odpovědnost organizací je 
definována jako kontinuální závazek chovat 
se eticky, přispívat k ekonomickému růstu a 
zároveň se zasazovat o zlepšení kvality života 
zaměstnanců. Léčebna je také držitelem 
Certifikátu kvality a bezpečí v poskytování 
zdravotních služeb. 
Vaše péče o klienty s psychiatrickými 
diagnózami je hodnocena jako velmi 
kvalitní. Jsou nějaké změny v této oblasti 
ve srovnání s předchozím obdobím? 
Probíhá reforma psychiatrické péče 
především v tom, že klient v našem zařízení 
pobývá co nejkratší dobu. Když jsem v roce 
1991 nastoupil do léčebny jako správce, bylo 
zde 200 lůžek. Postupně se jejich počet 
snižuje, dnes máme 135 lůžek. Pacienti 
s dlouhodobým pobytem jsou umisťováni do 
jiných zařízení sociálních služeb.  
Využívají se terénní služby, které pečují o 
propuštěné klienty v domácím prostředí. 
V našem kraji provozujeme Terénní mobilní 
týmy v Chomutově, v Lounech, v Kadani a 
Podbořanech. Vybudovali jsme asi před pěti 
lety chráněné bydlení pro ty, kteří se 
připravují na přechod do běžného života. 
Zakládají se centra duševního zdraví, ale 
bohužel je málo psychiatrů a psychologů. 
K nám například dojíždějí lékaři z Prahy a 
z Plzně – naštěstí máme v mladém týmu 
dostatek odborníků. V současnosti se léčba 
specializuje na duální diagnózy – jde o 
kombinaci např. schizofrenie a závislosti na 
alkoholu nebo drogách.  
Mohl bys nám něco říci o vašem 
komunitním centru, které bylo nedávno 
otevřeno? 
V místě, kde stojí tento malý domek, byl 
kdysi vjezd do zámku. Vpravo strážnice, 
vlevo statek. Kdy byl postaven, nevíme, ale 
jsou zachovány záznamy, že v roce 1922 byl 
domek rekonstruován, takže na podlaze jsou 
staletá prkna.  
Paní Pohanková, poslední majitelka, nabízela 
objekt k prodeji. Nejdříve jsem neměl velký 
zájem, ani představu, jak domek využít, ale 
pak se naskytla možnost dotace z MAS 
VLADAŘ, a tak vzniklo komunitní centrum – 
pacienti se zde učí vařit, spolek VEEV 
využívá tento prostor ke svým akcím. 
Uvažovalo se také o zřízení malé kavárny, ale  
 

 



to teprve ukáže čas, jak to bude. 
Petrohradský zámek je také místem 
kulturním a společenským. Začneme 
nejstarší a nejoblíbenější akcí? 
Zahradní slavnost bude letos již třicátá, 
jednou bylo vynecháno, takže máme další 
kulaté výročí. 
Samozřejmě již hledáme programové 
možnosti, není to snadné, protože je třeba se 
tomu věnovat včas, aby se jednotlivá 
vystoupení mohla zajistit. Máme ještě jednu 
novinku – v dubnu proběhne v našem okolí 
mistrovství republiky v orientačním běhu, 
start a cíl bude u nás na zámku. Myslím si, 
že je to dobrý nápad využít naši nádhernou 
krajinu k této sportovní události. 
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Jak vzpomínáš na jinou 
natáčení filmu Úsměvy smutných mužů?
Vzpomínám velmi rád, protože to byly krásné 
tři měsíce. Nejdříve tu herci byli jeden týden, 
aby takzvaně nasáli atmosféru. Ta byla podle 
nich skvělá, takže se vrátili a začali pracovat 
na filmu. Úžasné bylo
mělo na naše pacienty
stál zástup lidí, herci si s
na ně působí velmi pozitivně. 
Jarda Dušek se opakovaně vrací, kvůli 
stromům. V době natáčení nás přesvědčoval, 
že bychom se měli omluvit té 
špýcharu, objímat ji 
uzdravila. A tak se stalo 
se začala zelenat. Nedávno se tady zastavil 

cestou do Ostrova nad Ohří 
podívat na náš památný dub. 
Myslím si, že se u nás líbí každému, 
ať to byl například
a spisovatel Ladislav Zibura, nebo 
moderátor Vojtěch Bernatský. Mohl 
bych samozřejmě 
známé osobnosti.
 
 
Náš rozhovor se blíží ke svému 
závěru. Jsem ráda, že jsi mi 
věnoval svůj čas. Máš nějakou 
radu, vzkaz či
bys uzavřel naše setkání?
Netroufám si něco 
podobného
přesto mě napadá takové 
moje jednoduch
kterým se rád řídím:
ŽÁDNÝ SPĚCH.

ZA ROZHOVOR DĚKUJE 
MARIE VRÁNOVÁ
 
 
 
 

 

Jak vzpomínáš na jinou událost – na 
natáčení filmu Úsměvy smutných mužů? 
Vzpomínám velmi rád, protože to byly krásné 
tři měsíce. Nejdříve tu herci byli jeden týden, 
aby takzvaně nasáli atmosféru. Ta byla podle 
nich skvělá, takže se vrátili a začali pracovat 
na filmu. Úžasné bylo to, jaký vliv to všechno 
mělo na naše pacienty – při konkursu tam 
stál zástup lidí, herci si s nimi povídali, což 
na ně působí velmi pozitivně.  
Jarda Dušek se opakovaně vrací, kvůli 

době natáčení nás přesvědčoval, 
že bychom se měli omluvit té suché sekvoji u 

 a více zalívat, aby se 
uzdravila. A tak se stalo – po třech měsících 
se začala zelenat. Nedávno se tady zastavil 

cestou do Ostrova nad Ohří – šel se 
podívat na náš památný dub.  
Myslím si, že se u nás líbí každému, 

například známý cestovatel 
a spisovatel Ladislav Zibura, nebo 
moderátor Vojtěch Bernatský. Mohl 

samozřejmě jmenovat další 
známé osobnosti. 

Náš rozhovor se blíží ke svému 
závěru. Jsem ráda, že jsi mi 
věnoval svůj čas. Máš nějakou 
radu, vzkaz či poučení, kterým 
bys uzavřel naše setkání? 
Netroufám si něco 
podobného předávat, ale 
přesto mě napadá takové 
moje jednoduché heslo, 
kterým se rád řídím: 
ŽÁDNÝ SPĚCH.

 
ZA ROZHOVOR DĚKUJE  

VRÁNOVÁ 
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Adventní zastavení

dobroty a dobrůtky v

(psáno právě teď 26. 11. 2022)
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Adventní zastavení 
aneb 

dobroty a dobrůtky v Krásném Lese
 

(psáno právě teď 26. 11. 2022)
 
 
 

Krásném Lese 

(psáno právě teď 26. 11. 2022) 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Je sobotní večer před první adventní nedělí
stolu v Bylinkovém penzionu, který se nachází v
obci s překrásným názvem – Krásný 
deset a právě večeříme. Stůl je plný dobrot stejně jako 
předchozího večera, kdy jsme v pátek sl
narozeniny.  
Sobota nás překvapila příjemným počasím, modré nebe a 
zářivé slunce, a tak jsme se po skvělé snídani vydali do
přírody. Nejdříve jsme vylezli na nejbližší kopec, z
nádherný výhled na Doupovské hory
sestoupili do vesnice a vydali se k
k němuž ale došli jen ti nejzdatnější. Pozdní oběd nám 
dodal energii, takže jsme se po dobré káv
dezerty a krátkém odpočinku na pohovce nebo u fotbalu 
v televizi vrátili opět do vesnice, kde na návsi probíhalo 
rozsvícení vánočního stromku.  
Promluvil starosta a předsedkyně kulturní komise, malý 
chlapec rozsvítil stromek s betlémem, z
koledy a všichni místní i turisté 
setkání povídali, ochutnávali a hodnotili vánoční cukroví a 
pečivo, přinesené z domova. Přitom se pilo klasické svařené 
víno, horká medovina nebo grog. Maminky dostávaly 
dárečky od svých dětí, které je předtím vyráběly ve výtvarné 
dílně.  
Jednoduchý program – více není třeba, přesto nás v
chvíli překvapila informace o tom, že v
 

Je sobotní večer před první adventní nedělí. Sedíme u 
Bylinkovém penzionu, který se nachází v horské 

Krásný Les. Je nás přesně 
deset a právě večeříme. Stůl je plný dobrot stejně jako 

pátek slavili kamarádčiny 

Sobota nás překvapila příjemným počasím, modré nebe a 
zářivé slunce, a tak jsme se po skvělé snídani vydali do 
přírody. Nejdříve jsme vylezli na nejbližší kopec, z něhož je 
nádherný výhled na Doupovské hory, potom jsme 
sestoupili do vesnice a vydali se k Hornímu hradu, 

došli jen ti nejzdatnější. Pozdní oběd nám 
dodal energii, takže jsme se po dobré kávě s lahodnými 

a krátkém odpočinku na pohovce nebo u fotbalu  
vrátili opět do vesnice, kde na návsi probíhalo 

Promluvil starosta a předsedkyně kulturní komise, malý 
betlémem, z rozhlasu zněly 

místní i turisté si při tomto společném 
setkání povídali, ochutnávali a hodnotili vánoční cukroví a 

domova. Přitom se pilo klasické svařené 
víno, horká medovina nebo grog. Maminky dostávaly 

dětí, které je předtím vyráběly ve výtvarné 

více není třeba, přesto nás v této 
chvíli překvapila informace o tom, že v Petrohradě byla tato  
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akce zrušena především proto, že onemocněla řada dětí ve škole i ve školce a že by tedy nebyl 
žádný program. Není to zvláštní? Copak rozsvícení stromku organizují a připravují pouze naše 
děti? Ano, kdysi se tato akce pořádala na zahradě školy, ale v posledních letech probíhá na 
obecní návsi. Obec se spolky připraví program, jehož součástí může být vystoupení dětí, ale 
pokud děti nemohou z důvodu nemoci, proč setkání rušit? Zřejmě je to tak jednodušší, anebo je 
to tím, že neexistuje kulturní komise, dokonce ani kulturní výbor. Kam nám mizí kultura? Není 
to škoda? 
Právě teď sedíme u bohatě prostřeného stolu. To je také kultura, protože jsme od pátečního 
večera ochutnali řadu skvělých dobrot – Janin bramborový salát, řízky a rybízový koláč, moje 
kuřecí maso po indicku a pečený bůček, Dušanův tatarský biftek s topinkami, Ivetiny kynuté 
plněné rohlíčky a domácí bylinkový chléb, Lenčiny úžasné pomazánky, těstovinový salát a 
čokoládový dort s červenou řepou. Ochutnáváme a je nám dobře, až příliš dobře. Možná i proto, 
že právě teď sedíme u stolu s výbornými kuchařkami i kuchařem, ale především s mnohokrát 
oceňovanou mistryní v tomto oboru. 
Využívám chvilky, kdy si Lenka Bláhová 
připraví bylinkový čaj, ke krátkému 
povídání o její opakovaně úspěšné účasti 
v kuchařských soutěžích.  
S kolegyní Danou Ďopanou s tím poprvé 
začaly před pěti lety – tehdy získaly první 
místo za přípravu celého oběda (polévka, 
hlavní chod, dezert) pro děti v mateřské 
škole.  
Potom soutěžily ještě čtyřikrát v přípravě 
svačinek, umístily se na druhém, třetím a 
čtvrtém místě, v letošním roce získaly druhé 
místo. V čem spočívá úspěch dvou kuchařek 
na tak malé škole? Je to v přípravě? 
Lenka s klidem vysvětluje, že nejdříve 
probíhá korespondenční kolo, z něhož se 
vybírá deset týmů. Už to je úspěch – dostat se 
do finále. Je třeba vždy vymyslet něco 
nového, neobvyklého, nevšedního, něco 
jiného, aby to porotu zaujalo. Prostě a 
jednoduše, je třeba mít nápad. Lenka uvádí 
příklad – v petrohradské škole probíhal 
projekt – Sedm divů světa. Jedním z divů je 
pyramida, a tak Lenka s Danou přispěly do 
projektu pyramidou sestavenou z plněných 
větrníků. Když hledaly nápad do dalšího 
ročníku kuchařské soutěže, využily této 
zkušenosti a větrníky z odpalovaného těsta 
naplnily slanou náplní – pomazánkou ze 
špenátu s brynzou.  
Vše začíná nápadem, ale pak je třeba recept 
upravovat a opakovaně zkoušet, také 
předložit dětem k ochutnání a vidět reakci. 
Dětem chutnal například makovec doplněný 
švestkami, hruškami a navíc tvarohem, 
takže byl příjemně vláčný. Úspěšná byla také lososová pomazánka na vlastním pečivu. 
To je také zajímavé, pokračuje Lenka ve vyprávění, že v prvních ročnících soutěže bylo 
zcela normální používat koupené pečivo, teď by si to nikdo nedovolil. To by byl jasný 
neúspěch. 
Účast v těchto soutěžích je přínosná především v tom, že se tam sejdou odborníci, že se 
člověk může vždy něco nového naučit. Slavnostní večeři připravují skuteční mistři, kteří 
mají zkušenosti z ciziny. Člověk pozná nové lidi, nové situace, a proto bychom to chtěly 
zkusit i příští rok. 
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Je stále sobotní večer, 
pánové sledují v televizi další 
fotbalový zápas, ale bez 
zvuku, abychom si mohli 
povídat. Zítra po snídani se 
vrátíme domů, ale v každém 
případě budeme vzpomínat 
na krásný víkend v Krásném 
Lese. 
 
MARIE VRÁNOVÁ 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

televizi další 

zvuku, abychom si mohli 
povídat. Zítra po snídani se 

každém 
případě budeme vzpomínat 

Krásném 

Důvod k oslavě?
Úspěchy v kuchařských 
soutěžích jsou prezentovány 
na školní chodbě 
může být při vší skromnosti 
velká… 
Na druhou stranu pěkně kulaté 
číslo si zaslouží blahopřán
a přípitek.   
BLAHOPŘEJEME, 
DĚKUJEME
A HLAVNĚ ZDRAVÍ.
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oslavě? 
kuchařských 

soutěžích jsou prezentovány  
na školní chodbě – i malá škola 
může být při vší skromnosti 

Na druhou stranu pěkně kulaté 
číslo si zaslouží blahopřání  

 
BLAHOPŘEJEME, 
DĚKUJEME 
A HLAVNĚ ZDRAVÍ. 



 

PODĚKOVÁNÍ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

  
 
 
 

 
 
Milé čtenářky a milí čtenáři,  
chcete někomu podobným způsobem poděkovat? Můžete využít stránky našeho 
časopisu - poděkování, pochvala a vyjádření úcty i vděčnosti patří k životu, protože 
přináší radost všem, kterých se to týká, ale také těm, kteří se o tom dozvědí. 
 
___________________________________________________________________________________________________ 
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Naše škola 
 
Každý asi ví, že pracuji v naší ZŠ a MŠ 
Petrohrad. Práce zde se stala mým 
druhým domovem, ale nechci zde psát  
o sobě. Ráda bych zmínila, že v tomto 
roce naše skvělé kuchařky oslavily své 
životní jubileum. Jsou to nejen parťačky 
do nepohody, ale také osoby na svém 
místě, které nás všechny ovlivňují  
a motivují ostatní v tom, že když se něco 
dělá srdcem, tak to prostě jde.  
Ráda bych jim touto cestou nejen 
poděkovala za jejich výborné a zdravé 
obědy, ale především popřála mnoho 
zdraví, elánu a chuť dělat to, co je baví.  
 
Dalším oslavencem v tomto roce byla 
naše paní ředitelka. Sice neslavila 
narozeniny, ale představte si, že je 20 let 
ve funkci. Tato tichá a skromná paní 
vede školu již dvě desítky let. Patří jí 
můj velký obdiv.  
Přeji jí, aby stále neztrácela víru v lepší 
zítřky.  

Eva Učíková 
 



PIŠKVORKY
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Na fotografii vidíte skupinku studentů podbořanského gymnázia, 
v krajském kole PIŠKVOREK, a tak postoupili do GRA
dívka mezi nimi je naše sousedka, shodou okolností naše vnučka 
 
Vždycky jsem si myslela, že piškvorky již patří do minulého století. Hráli jsme je ve škole 
při vyučování pod lavicí nebo při nějakém nudném čekání. 
Na našem gymnáziu mají docela tradici, ale zatím se nikdy nikdo nedostal s
daleko. Z letošního okresního kola
nad Labem tři týmy, my jako vítězný.
Jak to probíhalo v krajském kole
Bylo tam šestnáct týmů – dva týmy sedí u stolu proti sobě a hra probíhá vždy ve dvojici. Získané 
body se sčítají, po určitém čase, 15 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PIŠKVORKY? STÁLE SE HRAJÍ…

Na fotografii vidíte skupinku studentů podbořanského gymnázia, 
krajském kole PIŠKVOREK, a tak postoupili do GRAND FINÁLE V

dívka mezi nimi je naše sousedka, shodou okolností naše vnučka 

Vždycky jsem si myslela, že piškvorky již patří do minulého století. Hráli jsme je ve škole 
při vyučování pod lavicí nebo při nějakém nudném čekání.  
Na našem gymnáziu mají docela tradici, ale zatím se nikdy nikdo nedostal s

okresního kola, pořádaného v naší škole, postoupily do krajského kola v
vítězný. 

krajském kole? 
dva týmy sedí u stolu proti sobě a hra probíhá vždy ve dvojici. Získané 

body se sčítají, po určitém čase, 15 – 20 minut, hra končí a dochází k výměně skupin.

? STÁLE SE HRAJÍ… 

Na fotografii vidíte skupinku studentů podbořanského gymnázia, kteří zvítězili 
FINÁLE V Brně. Jediná 

dívka mezi nimi je naše sousedka, shodou okolností naše vnučka – Viktorie Tuhá. 

Vždycky jsem si myslela, že piškvorky již patří do minulého století. Hráli jsme je ve škole 

Na našem gymnáziu mají docela tradici, ale zatím se nikdy nikdo nedostal s touto hrou tak 
postoupily do krajského kola v Ústí 

dva týmy sedí u stolu proti sobě a hra probíhá vždy ve dvojici. Získané 
výměně skupin. 
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Čekali jste takový úspěch, který vám umožnil postoupit do celostátního kola? 
Samozřejmě to nikdo z nás nepředpokládal, snad také proto, že když jsme říkali, odkud jsme, 
nikdo neznal Podbořany. Hráli jsme, jak nejlépe jsme mohli, a tak z krajského kola do 
celostátního s mezinárodní účastí (Slovensko) postoupil jediný tým – Gymnázium Podbořany. 
Grand finále v Brně – jaká byla příprava? 
Skoro žádná, protože se konalo týden po krajském kole. Navíc 9. prosince se pořádal maturitní 
ples, kde jsme měli pomáhat při organizaci. Takže bylo velmi náročné naplánovat dopravu tam a 
zpět, abychom se včas dostali domů a alespoň chvíli byli na plese. Jeli jsme již ve čtvrtek vlakem 
přes Plzeň a Prahu do Brna – cesta trvala osm hodin. Tam jsme se stihli ubytovat, projít se po 
náměstí s vánočními trhy, dát si něco k jídlu a pak jít spát. V pátek jsme se ani nemohli po 
soutěži zúčastnit závěrečného vyhodnocení, protože jsme spěchali na vlak, abychom domů 
dorazili kolem deváté hodiny – do Prahy pro nás přijelo auto. Před desátou jsme už byli 
v Národním domě na plese. Bylo to náročné. 
Jak tedy probíhalo velké finále? 
Finále se konalo na Masarykově univerzitě, protože tuto soutěž pořádají především studenti 
vysokých a středních škol. Účastnilo se dvacet čtyři týmů z celé republiky a ze Slovenska. 
Všichni jsme dostali bílá trika s cedulí na zádech – název týmu a místo. Soutěž probíhala 
stejným způsobem, ale přesto tu byl jeden rozdíl, který nás docela stresoval. V předchozích 
kolech jsme si čas měřili sami, ale zde se používaly šachové hodiny. Na jednu hru bylo pouze 
osm minut, tedy méně, než jsme byli zvyklí. Byla to skutečně stresující situace, protože ten 
kratší čas může znamenat i ztráty bodů, a navíc mít hodiny před sebou není příjemné. 
Jak dlouho se hrálo? 
Začínalo se v osm hodin ráno, 
končilo v půl třetí odpoledne. 
Mezitím byly krátké přestávky 
mezi jednotlivými koly, pak 
trochu delší na oběd.  
Po skončení, jak už jsem říkala, 
jsme se šli rozloučit, neboť jsme 
nemohli čekat na vyhodnocení. 
Myslím si, že naše šestnácté 
místo je úspěchem, protože jsme 
to zažili poprvé, ani jsme 
nevěděli, jak to tam chodí, že je 
dobré si připravit nějakou 
taktiku a také více času věnovat 
společnému tréninku. 
Máš nějaký zvláštní zážitek 
nebo zkušenost? 
Mám radost z toho, že jako 
jediná holka jsem pro tým získala nejvíce bodů. Na kluky pak přišla únava, nemohli se 
soustředit a začali dělat chyby. Což je podle mě docela přirozené. Dokonce jsme se dozvěděli, že 
finále je streamované – na youtube v přímém přenosu, ale tam byly sledovány jen ty nejlepší 
týmy. Jejich hry hodnotili naši čeští mistři v piškvorkách - podobným způsobem jako se hodnotí 
fotbalový zápas. Oba se vyjadřovali ke hře, k taktice, jak by to udělali oni. Myslím si, že to je 
velmi zajímavé zjištění, že máme úspěšné reprezentanty na světové úrovni. 
Když jste vraceli domů, neměli jste pořád před očima kolečka a křížky? 
To je pravda, to jsme měli. Toho se člověk jen tak nezbaví. Dokonce ve vlaku jsme viděli různé 
tvary a obrazce na podlaze nebo na stropě a už jsme vymýšleli, jak by se to dalo hrát. 
Máte to za sebou, a co bude dál? 
Určitě chceme pokračovat a lépe se připravit. Už víme, jak to probíhá, co lze pro větší úspěch 
udělat. Piškvorková sezóna tímto končí a začíná opět v září. Jinak to lze docela dobře hrát na 
mobilním telefonu, ale rozhodli jsme se, že se budeme více scházet a trénovat. Také je důležité 
pracovat s psychikou. 
Děkuji za rozhovor a hodně radosti a úspěchů v piškvorkách. 

Marie Vránová 
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Příjemné a laskavé svátky váno
v klidu a v rodinn
s přáteli a blízkými 
roku p ředevším zdraví a nad
 
přeje vaše redakce

Vánoční tvoření
 
Poslední spolkovou akcí bylo 
Vánoční tvoření věnované 
babičkám, dědečkům 
a vnoučátkům. 
Setkalo se nás poskromnu, 
přesto jsme si sob
odpoledne užili. Všichni si 
mohli vyrobit sněhulákové 
svícny, andílky nebo dekorace 
z chvojí. Čas jsme si zpříjemnili 
poslechem vánočních písní, 
kávou, čajem a vánočním 
pečivem. Bylo dojemné 
pozorovat mezigenerační dialog. 
Prostory nám zapůjčila PL 
Petrohrad. 
 

íjemné a laskavé svátky váno ční, 
klidu a v rodinn é pohod ě, 

áteli a blízkými a do nového 
edevším zdraví a nad ěji  

redakce  
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Vánoční tvoření 
Poslední spolkovou akcí bylo 
Vánoční tvoření věnované 
babičkám, dědečkům  
a vnoučátkům.  
Setkalo se nás poskromnu, 
přesto jsme si sobotní 
odpoledne užili. Všichni si 
mohli vyrobit sněhulákové 
svícny, andílky nebo dekorace 

chvojí. Čas jsme si zpříjemnili 
poslechem vánočních písní, 
kávou, čajem a vánočním 
pečivem. Bylo dojemné 
pozorovat mezigenerační dialog. 
Prostory nám zapůjčila PL 

 



MÁTE ZAJÍMAVOU FOTKU? 
VESELOU, VTIPNOU, NEOBVYKLOU? 
VIDÍTE NĚCO, CO VÁS ZAUJME
A CHCETE TO UKÁZAT OSTATNÍM? 
VYFOTOGRAFUJTE, PROSÍM.
POŠLETE.  
RÁDI POVĚSÍME NA PLOT VAŠE 
POSTŘEHY, POHLEDY A OKAMŽIKY.
TAKÉ S VAŠÍM KOMENTÁŘEM.
DĚKUJEME. 
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MÁTE ZAJÍMAVOU FOTKU?  
NEOBVYKLOU?  

CO VÁS ZAUJME,  
A CHCETE TO UKÁZAT OSTATNÍM? 

PROSÍM. 

RÁDI POVĚSÍME NA PLOT VAŠE 
POSTŘEHY, POHLEDY A OKAMŽIKY. 

VAŠÍM KOMENTÁŘEM. 
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CO VISÍ NA 

PLOTĚ?

Podzimní dobroty 
z rodinného archivu 
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CO VISÍ NA 

PLOTĚ? 
 


